
 
 

 
 

 

 

 

 

Tilstede: Bestyrelsesmedlemmerne Birgit Thejls (BT), Henrik Sengeløv (HSE), Sten Em-
borg (SE), Leif Jørgensen (LJ), Jens Rosengaard (JR), Henrik Sieling (HSI), Erik Kragh-
Hansen (EKH) og Jan Bredde Andersen (JBA). Suppleanterne Kirsten Danø (KD) og Peter 

Clemmensen (PC) havde meldt afbud. 
 
Dagsorden: 

 
1) Opsamling og godkendelse af referat fra sidste møde 
2) Meddelelser siden sidst: 

- Post og meddelelser 
- Ind og udmeldelser * 

3) Økonomi og nyt fra kassereren: 
- Status 
- Restancesager 
- Andre sager 

4) Havnelavet: 
- Opfølgning på Klimaudstillingen * 
- Forberedelse af den kommende generalforsamling 
- Andre sager 

5) Sager til behandling: 
- Fortsat temadrøftelse om fremtiden 
- Forberedelse af den kommende generalforsamling 
- Andre sager 

6) Nyt fra udvalg: 
- Pladsudvalget * 
- Driftsudvalget * 
- Husudvalget 
- Bladudvalget  
- Web-udvalget 
- Sejlskolen  
- Kapsejladsudvalget 
- Festudvalget * 
- Nordreklubhusudvalget 
- Lokalpolitisk udvalg * 

7) Konkret planlægning af kommende aktiviteter. 
8) Eventuelt 
 

*) Til disse dagsordenpunkter var forud mødet rundsendt e-mail og bilag. 

 
Ad 1: Opsamling og godkendelse af referater fra sidste møder: 

 

Referatet af møde nr. 13 var godkendt og blev underskrevet uden bemærkninger. 
 
 

 

 Referat af bestyrelsesmøde nr. 14, 

d. 11. feb. 2010. 
 

14. feb. 2010. 



 

  Side 2 

Ad. 2: Meddelelser siden sidst: 

 

Post & meddelelser: 
 
• Modtaget brev fra Dansk Sejlunion om at der skal vælges ny formand på generalfor-

samlingen d. 20. marts 2010 i Odense. Der er hermed en plads åben? 
• Modtaget indkaldelse og materialer til generalforsamling i Svanemøllekredsen d. 22. 

feb. 2010. EKH deltager. 

• Modtaget brev fra Bibliotek og Medier om, at de ikke har udbetalt tilskud til Brisen, 
grundet inaktivt cvr-nr. BT og SE ordner sagen. 

• HSI har på vegne af Sejlklubben Nordhavn ansøgt SKK og HS om tilladelse til at 

klubben sætter sin stander i sejlsæsonen, på den ledige flagstang ved bro 5. Besty-
relsen godkendte dette. 

• JR oplyste at vores revisorer flytter til nye lokaler og derfor holder udsalg af kontor-

møbler m.v. Bestyrelsen drøftede at købe nye stole til kontor og mødelokalet. JR be-
sigtiger og evt. indkøber lørdag. 

 
Ind og udmeldelser: 

 
Følgende 2 søger aktivt medlemskab, hvilket blev godkendt: 
 
• Jonas Thing søger pr. 29. jan. 2010. 
• Gertrude Kiel søger pr. 4. feb. 2010. 
 
Gertrude ansøger endvidere om dispensation for vedtægten om at blive optaget som 
ungdomsmedlem, da hun er studerende, men 27 år. Bestyrelsen tilsluttede sig HSI’ svar 
til Gertrude om, at vi ikke kan og ikke vil dispensere for vedtægtens 25 års grænse. 
 
Ad 3: Økonomi og nyt fra kassereren: 

 
Status: 

 

• SE omdelte et næsten færdigt regnskab 2009. Balancen udviser et forventet overskud 
på ca. kr. 77.000. Bestyrelsen fandt resultatet flot og tog orienteringen til efterret-
ning. 

 
• SE supplerede det fremlagte regnskab med en oversigt på SKK’s balance og oplistning 

af indeståender på de gamle klubbers konti, da disse fortsat ligger i overflytning til 
SKK. Også dette tog bestyrelsen til efterretning. 

 
• Bestyrelsen aftalte, at gøre sig tanker og ideer om evt. fremtidig investering og for-

retning af dele af klubbens formue. Gerne så der kunne foreligge nyt på generalfor-
samlingen. 

 
Restancesager: 

 

SE oplyste at der pr. dato foreligger en restanceliste på ca. 30 medlemmer. Bestyrelsen 
besluttede at der med den næste PBS kørsel udsendes ordinære rykkere, samt at alle der 
ikke overholder betalingsfristen, eller retter henvendelse for aftale, uden videre slettes. 
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Andre sager: 
 

• SE fremlagde som aftalt forslag til honorar m.v. for bogholderfunktionen, i tilknytning 
til, men udover det politiske og frivillige kassererarbejde. Efter en længere debat be-
sluttede bestyrelsen, jf. budget 2009 hvor der er afsat kr. 30.000 til bogholder, at 

godkende en aftale byggende på følgende punkter, gældende for 2009 og 2010: 
 
- Honorar 15.000 kr./år 
- 75 % af udgiften til Internetforbindelse (ca. kr. 2.000,- årligt) 
- Udgift til ½ bærbar PC i 2009 og ½ i 2010 (max kr. 7.000,- kr. i alt). 

 
For så vidt angår budget 2011, godkendte bestyrelsen at honoraret indarbejdes, men 

tog det forbehold, at der kan ske ændringer i opgaveløsningerne mellem SKK og HS. 
 
• På spørgsmål fra Sejlskolen besluttede bestyrelsen at fastsætte kontingentet for 2010 

til kr. 1.000,- og plus kr. 50,- på de øvrige priser. 
 
Ad. 4: Havnelavet: 

 
Opfølgning på Klimaudstillingen: 

 

EKH havde rundsendt tegninger over mulige placeringer af pavillonerne, efter besigtigel-
sen på sidste bestyrelsesmøde. Bestyrelsen besluttede at fremsende disse til By & Havn, 
prioriteret således: Forslag A, D, C … og med forslag B svarende til oprindelig placering. 
Endvidere var der enig om, at placeringen af pentanquebanen fulgte som en logisk kon-
sekvens af foranstående afklaring. EKH ekspedere sagen, også til KvS. 
 

Forberedelse af den kommende generalforsamling: 
 
• JR havde rundsendt udkast til regnskab 2009 og gennemgik det. JR oplyste at tilbage-

betaling for el fra DONG, samt forsat uafklaret reguleringsregning fra JJB, begge var 

indregnet, samt at balancen påviste en ”efterbetaling” til HS på kr. 25.000 ex. moms. 
Eneste ikke indarbejdede forhold var en kontorudgift på kr. 10.000 der ville blive ind-

regnet i den endelige version. 
 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning, men kræver, at HS udarbejder en regn-
skabsudgave til SKK, hvoraf momsudgifterne på de enkelte hovedposter fremgår klart 
og tydelige. JR ville drøftede dette med revisoren. 

 

• Budgetforslag 2010 og 2011 blev omdelt i kladde og drøftet. JR arbejder videre med 
det endelige forslag på de faldne bemærkninger. 

 

• Oplæg til indkaldelse og beretning fra HSE blev godkendt. JR oplyste, at han, sammen 
med de økonomiske bilag, ville sikre rettidig udsendelse til SKK og KvS. 

 
• Det blev konstateret at SKK mangler bud på besættelse af en bestyrelsespost og en 

suppleant til HS. Det blev aftalt at alle må tænke over en løsning, inden næste møde i 

marts. Flere kandidater blev drøftet og kontaktes. 
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Andre sager: 

 

• JBA fremlagde forslag om at div. jollepladser og andre ”løse” pladser i havnen, som i 
dag administreres af Havnefogden, overgik til klubberne så det blev sikret, at disse 
fremover kun bliver tildelt medlemmer i henhold til klubanciennitet. Bestyrelsen til-

sluttede sig dette. HSE orienterer Havnefogden og KvS. JBA indarbejder fordelingen i 
SKK’ bøjepladsliste. 

 

• JBA oplyste at der var fremsat ønske om at få opsat rækværker på alle broerne, lige-
som på landingen på bro 5. Materialeprisen er kr. 1.300,- pr. stk. D.v.s. eksklusivt bro 
8 og inklusiv bro 9 i alt 7 rækværk. SKK besluttede at anbefale HS projektet, når det 

samtidigt står klart om nogen (evt. Driftsudvalget) vil løse opgaven.  
 
Ad. 5: Sager til behandling: 

 
Fortsat temadrøftelse om fremtiden: 
 
HSI erindrede om at der i forlængelse af bilaget til referat nr. 13: ”Opsamling på besty-

relsens temadrøftelse af SKK’s fremtid” forsat var en udviklingsopgave, så materialet 
kunne generalforsamlingsbehandles. Bestyrelsen tilsluttede, at alle har denne opgave 

frem til næste møde i marts. 
 
Forberedelse af den kommende generalforsamling: 
 

• Bestyrelsen besluttede at spørge Peter Tcherning og Jan Gebhardt om at varetage op-
gaverne som dirigent og referent på generalforsamlingen. HSI kontakter dem. 

 

• Forslag til beretning udarbejdes til næste møde af BT og JBA. Der var enighed om at 
den skal være kort og konkret – og tage udgangspunkt i stiftelsen af SKK og hvor 
langt vi er nået. 

 
• Regnskab, budget og takstblad udarbejdes af SE. SE oplyste den målsætning, at alle 

takster vedr. vand og land fastholdes, men at der foretages en lille prisforhøjelse på 
kontingentet. Dette tilsluttede bestyrelsen sig.  

 
• Det blev besluttet at BT, JBA og SE udarbejder alle nødvendige ændringsforslag om-

kring betalingsfrister. 
 
• Det blev besluttet at bilaget til mødereferat nr. 13 skal fremlægges på generalforsam-

lingen som forslag til fremtidige aktiviteter under navnet: ”Visioner for Sejlklubben 
København”. 

 
Det blev endvidere besluttet at fremlæggelsen skal have en karakter, så medlemmer-
ne ikke er i tvivl om, at der ikke sker meget nyt, hvis ikke nye kræfter stiller op til ak-

tivt at løfte opgaverne – f.eks. i den nye driftsorganisation. 
 
• Vedr. valg blev det konstateret at alle 10 medlemmer og suppleanter til bestyrelsen 

genopstiller. Dog skal spørgsmålet om revisor og revisorsuppleanter foresat afklares. 
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Andre sager:  
 

• JBA havde drøftet spørgsmålet om kontrol af bådejernes ansvarsforsikringer med DS, 
ved Dan Ibsen, som oplyser at når følgende er i orden er vi dækket ind: 

 

- Når ansvarsforsikring er et vilkår i bøjepladsreglementerne, 
- når der gennemføres stikprøvekontrol 
- og når det er meldt ud, at vi anser det som skærpende omstændighed, ikke at 

imødekomme krav om dokumentation 

 
Det blev på dette grundlag besluttet, at Jan indarbejder stikprøvekontrollen i forårets sø-
sætning, samt at vilkåret og den skærpende omstændighed omtales i Brisen. 

 
• JBA oplyste at Pladsudvalget anbefaler at Torben Liedberg inddrages i de kommende 

drøftelser med JJB. Det tilsluttede bestyrelsen sig. 

 
Ad. 6: Nyt fra udvalg: 

 
Pladsudvalget: 
 

JBA oplyste at bøjepladserne for 2010 er fordelt. Ca. 30 har fået låneplads og ca. 30 
(med anciennitet fra primo 2008) kommer på ventelisten. Orienteringen blev taget til ef-
terretning. 

 
Endvidere pegede JBA på det paradoks, at der nu er ledige skure og står folk forrest på 
ventelisten, som endnu ikke har opnået anciennitet til en bøjeplads. Bestyrelsen konsta-
terede at tildeling af skure til sådanne, ikke er i strid med reglerne, hvorfor JBA må ad-
ministrere herefter. 
 

Driftsudvalget: 
 
HSI oplyste at han havde aflyst aftalen med Frank Sielsted om deltagelse på dagens mø-

de, da dagsordenen i forvejen var for omfattende. Bestyrelsen drøftede om der var plads 
til emnet på martsmøde, hvor hele generalforsamlingen var på dagsordenen. Konklusio-

nen blev, at LJ indkalder til et selvstændigt møde d. 25. marts, hvor udover Frank og LF, 
også HSI, JBA og Peter Tcherning inviteres. Udgangspunktet er oplægges til udvalgs-
struktur og opgaver som er bilag bestyrelsesmødereferat nr. 12. 

 
Bladudvalget: Intet. 
 

Sejlskolen: 

 
BT oplyste at et medlem af KvS har søgt optagelse på vores førstehjælpskursus, med 

henvisning til at det var en gammel aftale, at man kunne komme på kurser hos hinanden. 
BT og KD havde hertil svaret at kurset var forbeholds SKK’ egne medlemmer. Hvis der 
opstår ledige pladser kan sagen genovervejes af BT og KD. 

 
Spørgsmålet om optagelse af andre end SSK medlemmer på sejlskolen blev også drøftet, 
men der blev ikke truffet nogen endelig konklusion. 
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Kapsejladsudvalget: Intet. 
 

Festudvalget: 
 
BT fremlagde budgetforslag fra udvalget på kr. 17.500,- hvilket bliver indarbejdet i bud-

get 2010. 
 
Lokalpolitiskudvalg: 

 
HSI oplyste at vi på repræsentantskabsmødet d. 10. har bevaret posten i Østerbro Lokal-
udvalg, fremover besat af Jan Gebhardt, med Sundet og roklubben Kvik som suppleanter. 

Herudover var det også lykkes at få genvalgt B93 og nyvalgt en yderligere repræsentant 
fra idrætten. Den nye plads blev besat med formanden for vinterbaderlauget i Svanemøl-
lebugten, som også er medlem af sejlklubberne Skovshoved og Sundet. 

 
Forberedelserne og samarbejdet om valgene peger endvidere på, at der fremover kom-
mer mere struktur på samarbejdet mellem den lokale idræt – evt. via DS og DIF. 
 
Ad. 7: Konkret planlægning af kommende aktiviteter:  

 
Bestyrelsen har tidligere besluttet følgende aktiviteter: 
 
• Generalforsamling i HS torsdag d. 18. marts 
• Generalforsamling i SKK torsdag d. 15. april 
• Standerhejsning søndag d. 2. maj kl. 15.00 
• Pinsetur 
• Sommerfest i forlængelse af kapsejlads lørdag d. 28. aug. 
• Bomlukkeren (der skal have nyt navn) lørdag d. 25. sept. 
• Nordre klubhus’ fisketur og konkurrence lørdag d. 9. okt.  
• Standernedhaling søndag d. 21. november kl. 16.00 
• Andespil fredag d. 5. nov. 
• Stiftelsesfest lørdag d. 27. nov. 
• Nytårskur lørdag d. 1. januar 2011 kl. 15.00 
 

Kommende mødedatoer: 

 
Følgende mødeplan for bestyrelsen i 2010 er besluttet: 
 
11/3 – 8/4 – 6/5 – 10/6 – 12/8 – 9/9 – 14/10 – 11/11 – 9/12. 
 

Ad. 8: Eventuelt:  
 

Intet. 

 
 

Referent Henrik Sieling. 
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Referatet – bestående af i alt 7 sider inkl. denne - er godkendt ved bestyrelsens 

underskrifter på førstkommende bestyrelsesmøde d. 11/3 2010: 

 
 

 
 
_______________________  ________________________ 

Formand Birgit Thejls   Næstformand Henrik Sengeløv 
 
 

 
_______________________  ________________________ 
Kasserer Sten Emborg.   Pladsudvalgsformand 

Jan Bredde Andersen 
 
 
 
_______________________  ________________________ 

Sekretær Henrik Sieling   Bestyrelsesmedlem 
Erik Kragh-Hansen 

 
 
 
_______________________  ________________________ 

Bestyrelsesmedlem    Bestyrelsesmedlem 
Leif Jørgensen    Jens Rosengaard 
 

 
 
_______________________  __________________________ 

Suppleant Peter Clemmensen  Suppleant Kirsten Danø 


